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درمکتب امام

دولت باید محرومین را مقدم بدارد

نگاه

همــه مــا باید برای خدمت به توده هایی که در طول  تاریخ همیشــه محروم 

بوده اند، کوشش کنیم. و دولت باید آنها را مقدم بدارد و مغزهایی را که مشغول 

به کارند تشویق بکند.
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اخبار کوتاه
مخالفت کمیسیون امنیت ملی با بخش نظامی برنامه ششم 
حجت الاسلام مجتبی ذوالنور عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس در گفت وگو با  تسنیم در واکنش اشکالات جدی لایحه 
برنامه ششم از جمله نفوذ امنیتی، اظهار کرد: لایحه برنامه ششم دارای 
اشکالات محتوایی و ساختاری زیادی است که تنها یکی از این موارد که 

بسیار مهم نیز هست، بحث ماده 30 آن است.
وی تاکیــد کرد: این ماده که موجب اخلال در ماموریتهای نیروهای 
مسلح کشور می شود قطعاً برخلاف قانون اساسی است. ماموریت نیروهای 

مسلح طبق قانون کاملًا مشخص است.

توافق مجلس و شورای نگهبان برای افزایش مواد لایحه 
برنامه ششم توسعه

حســینعلی حاجی دلیگانــی در گفتگو با مهر در خصوص جلســه 
کمیســیون تلفیق برنامه ششم توســعه گفت: آقای لاریجانی اعلام کرد 
هماهنگی های لازم در این زمینه با شــورای نگهبان صورت گرفته است 
و شــورای نگهبــان اعلام کرده در خصوص مواد لایحــه برنامه و لایحه 
بودجه سقفی در نظر نمی گیرد و مشکلی با افزایش مواد لایحه برنامه در 

بررسی های کمیسیون تلفیق ندارد.
وی تصریح کرد: در این جلسه مقرر شد 4 کمیته اقتصادی،فرهنگی و 
اجتماعی،حوزه امور عمومی، کمیته امنیتی و دفاعی در کمیسیون تلفیق 

برنامه تشکیل شده و اعضای کمیسیون عضو این کمیته ها شوند.

بازدید سرلشگر صالحی از اردوگاه دانشجویان 
دانشگاههای افسری ارتش

به گزارش مهر، امیرسرلشــگر عطاءالله صالحــی فرمانده کل ارتش 
جمهوری اسلامی ایران از اردوگاه رزم مقدماتی دانشجویان دانشگاه های 
افسری ارتش و یگان واکنش سریع سال سوم دانشگاه افسری امام علی)ع( 

بازدید کرد.

اختصاص بودجه لازم جهت جبران سیل استان ایلام 
هیات وزیران در جلسه روز گذشته خود، مبلغ یک هزار و ۵3 میلیارد 
و ۸۱0 میلیون ریال بابت جبران خسارات سیل استان ایلام، اختصاص داد.

رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
وضعیت صندوق های بازنشستگی بحران زا 
است و باید در برنامه ششم توسعه به این 
موضوعات و همچنین موضوع بدهی دولت، 

رسیدگی کرد.
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی 
در نشســت کمیسیون تلفیق رسیدگی به برنامه 
ششم توسعه کشور حضور یافت و گفت: اگر برنامه 
ششم توســعه تا نیمه دوم آبان ماه آماده شود و 
به دست دولت برسد دولت نیز می تواند براساس 
قانون برنامه لایحه بودجه را ارائه دهد. اشکالات 
شکلی در لایحه برنامه توسعه وجود دارد که مقرر 

شده حل شود.
وی ا فزود: سیاســت های مقام معظم رهبری 
در خصوص برنامه ششــم توســعه باید مبنا قرار 
داده شود که این سیاست ها دارای ۸0 ماده است، 
البته بعضی از مواد برنامه ششــم توسعه در قانون 
دائمی لحاظ شده است و نیازی نیست به ازای هر 
بند بطور مثال 4 ماده اضافه شود. لاریجانی ادامه 
داد: باید بخش های ضروری به لایحه برنامه توسعه 
اضافه شود البته بندهایی باید به لایحه الحاق شود 

لاریجانی در نشست کمیسیون تلفیق رسیدگی به برنامه ششم:

سیاست های اقتصاد مقاومتی 
در برنامه ششم توسعه باید مبنای اصلی كار قرار گیرد 

که کارایی داشــته باشد و نکته بسیار مهم لحاظ 
سیاســت های اقتصاد مقاومتی در برنامه ششــم 
توسعه است که باید مبنای اصلی کار قرار داده شود.

 رئیس مجلس شــورای اسلامی  ابراز داشت: 
مقام معظــم رهبری روی موضوع کاهش بودجه 
جاری تأکید دارند بنابراین باید بودجه جاری کشور 
کاهش یابد و بطور مثال باید شرایطی فراهم شود 

که بخشی از مدارس بتوانند خود را اداره کنند.
وی  بــا تأکید بر لــزوم مرتبط کردن بخش 
صنعت و دانشگاه گفت: اغلب دانشگاه های خارجی 
با پول پژوهش اداره می شوند اما در ایران به دلیل 
درآمدهــای نفتی منابع مالــی هم به پژوهش و 
به صنعت اختصاص داده می شــود این در حالی 
اســت که باید در برنامه ششم توسعه مکانیزمی 
باشــد که به دانشگاه هایی که در بخش پژوهشی 
عملکرد موفقی دارند بودجه بیشتری ارائه داد به 
دلیل اینکه کشور به سیستم دانشگاهی تنبل نیاز 
ندارد البته مالیات های وارد بر درآمدهای پژوهشی 
باید اصلاح شود و انگیزه در این رابطه ایجاد کرد.

لاریجانی خاطر نشان کرد: وضعیت صندوق های 
بازنشستگی بحران زا است و باید در برنامه ششم 

برنامه آورده شود تا مشخص شود دولت هر سال 
در برنامه چه میزان جلو رفته و چه میزان ناموفق 

بوده است و باید سیستم روشنی تعریف شود.
بــه گزارش فارس وی در پایــان تاکید کرد: 
نکته دیگر در خصوص بودجه عملیاتی اســت ما 
در برنامه های دیگر نوشته ایم دولت باید بودجه 
عملیاتی ارائه دهد اگر بودجه عملیاتی ارائه شود 
روشــن می شود خروجی به چه نحو است این در 
حالی اســت بصورت کلی نوشته می شود دولت 
بودجه عملیاتی ارائه دهد و دولت بودجه عملیاتی 

را ارائه نمی کند.

اینکه  بر  اذعان  با  آمریکایی  اندیشکده 
هیچ کشوری جز آمریکا نمی تواند به سامانه 
اس-300  حمله کند و استقرار آن در ایران 
به رقابت تسلیحاتی در منطقه کمک خواهد 
کرد، نوشت: در حال حاضر ارتش اسرائیل و 
اعراب قابلیت مقابله با اس-300 را ندارند و 
باید تجهیــزات لازم را از آمریکا خریداری 

کنند.
اندیشــکده آمریکایی »امریکــن انتر پرایز« در 
تحلیلی پیرامون »اســتقرار ســامانه دفاع موشکی 
اس-300 در ایران« نوشــت: استقرار سامانه اس-

300 در ایــران در مجموع یک تغییر دهنده موازنه 
قوای راهبردی در منطقه و چالشــی است که باید 

به آن توجه داشت.
به نوشته این اندیشکده، ارتش آمریکا می تواند 
سامانه اس-300 را مغلوب کند اما تنها با اختصاص 
قابل توجه بودجه بر هواپیماهای رادارگریز پیشرفته 
و تلاش بسیار زیاد نظامی با هدف از بین بردن این 
سامانه، چنین موردی میسر است. در حال حاضر، 
ارتش اسرائیل و اعراب قابلیت قابل ملاحظه و ابزار 
متعارف برای نابودسازی سامانه اس-300 را ندارند. 
این در حالی است که ایرانی ها گزارش کرده اند که 
روسیه درحال ارسال نسخه پیشرفته تر این سامانه 

اندیشکده آمریکایی:  رقبای منطقه ای ایران قادر به نفوذ در سامانه اس- 300 نیستند

است.
بر اساس این گزارش، ارتش کشورهای منطقه 
در صورتی که مایل به حفظ قابلیت و انجام عملیات 
هوایی در ایران باشــند، نیاز دارند تا پیشرفته ترین 
تجهیزات نظامی و ســلاح ها را از آمریکا خریداری 
کرده و رویکردهای عملیاتی خود را بهبود بخشند. 
اگر آنها برای افزایش این قابلیت ها تلاشــی نکنند، 
ایران قادر خواهد بود عامل مهم بازدارنده منطقه ای 
علیه خود را دفــع نماید. اما اگر اعراب قابلیت های 

مهیا نماید، این کشــور نیز قادر خواهد بود خود را 
به روزتر نماید. روس ها اینک خود دارای سامانه های 
اس-400 و ۵00 هســتند و در ایــن روند احتمالا 
روس ها به ایــران این کمک را ارائه خواهند کرد و 
ایران نیز به زودی مهارت لازم را کسب خواهد کرد.
امریکن انتر پرایز به صراحت می نویســد:  اس-

300 داستان جداگانه خود را دارد و به ایران برتری 
قابل توجهی را علیه کشورهای منطقه و رقبا بخشیده 
و به ویژه عملیات هوایــی آمریکا در مناطق تحت 
پوشش اس-300 را با دشواری مواجه می   کِند. این 
سامانه مانع از برتری هوایی آمریکا در منطقه چون 

گذشته می شود.
به گزارش فــارس، در انتهای این مطلب آمده 
است: استقرار اس -300 در ایران تغییر دهنده موازنه 
قدرت راهبردی  اســت زیرا هیچ کشور دیگری در 
جهان جز آمریکا قــادر به حمله علیه اس-300 و 
انجام حملات نرم و ســخت علیه آن نیست.. هیچ 
کشور یا ائتلافی با ســلاح های موجودش قادر به  
چنین حمله ای نمی باشــد و در صورت حمله ضربه 
ســنگینی خواهد خورد. هر کشور یا ائتلافی برای 
حمله به اس-300 و مغلوب ساختن آن دست کم 
نیاز به شــیوه های متفاوت چون حملات سایبری و 

جاسوسی دارد.

فرمانده قرارگاه قدس خبر داد

سپاه در آن سوی مرزها
4 گروه تروریستی را منهدم كرد

فرمانده قرارگاه قدس نیروی زمینی ســپاه با 
بیان اینکه مبارزاتی در ســطح منطقه برای مقابله 
با گروه های ضدانقلاب انجام شده است تاکید کرد: 
امسال 4-3 گروه فعال گروهک های ضد انقلاب آن 

سوی مرزها را منهدم کردیم.
سردار محمد مارانی فرمانده قرارگاه قدس نیروی زمینی 
سپاه در نشست مشترک دستگاه های مبارزه با مواد مخدر 
که با حضور مســئولان ۵ اســتان جنوب و جنوب شرق 
کشور شامل استان های سیستان و بلوچستان، هرمزگان، 
کرمان، خراسان رضوی و خراسان جنوبی در تهران برگزار 

شد، اظهار داشت: سپاه، امنیت در همه زمینه ها را دنبال 
می کند، در مباحثی چون اتباع بیگانه، قاچاق، ضد انقلاب 
و گروه های تروریستی که در آن سوی مرزها فعالیت دارند، 
مبارزه هایی در سطح منطقه با همکاری سایر مجموعه های 
ذی ربط انجام می شود. وی افزود: با توجه به طرح هایی که 
در سال 9۵ داریم مبارزاتی در سطح منطقه انجام شده و 
به توفیقات خوبی رسیده ایم. بحث مبارزه با گروه های ضد 
انقلاب که بنا دارند از مرزهای شرقی وارد شده و در عمق 
کشور ناامنی ایجاد کنند، از جمله مهم ترین موضوعات است.

فرمانده قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه تصریح کرد: 

در سال 9۵ علی رغم توطئه های بسیاری که علیه ما وجود 
داشــته و گسترش فعالیت گروه های مختلف در آن سوی 
مرزها توانستیم به توفیقات خوبی دست پیدا کنیم. مارانی 
گفت: امسال 4-3  گروه فعال گروهک های ضد انقلاب آن 
سوی مرزها را منهدم کردیم. وی افزود: یکی از آنها گروهی 
با سر تیمی امان الله رئیسی بود که به گروهک فرقان وصل 
بود. این گروه قصد داشت در مرزها و شهرهای مرزی و در 
عمق کشور اقداماتی انجام دهد و نزدیک به ۱۵0 کیلوگرم 

مواد منفجره به همراه داشت.
مارانی ادامه داد: اواخر ماه مبارک رمضان با همکاری 

همــکاران نیروی انتظامی 4 نفر از این گروه را به هلاکت 
رســاندیم، امان الله رئیسی به همراه تعدادی از عناصر که 
یک تیم تروریســتی 9 نفره بودند، دستگیر شدند و موفق 

نشدند هیچ اقدامی صورت دهند.
فرمانده قرارگاه قدس نیروی زمینی ســپاه در جنوب 
شرق کشور در پایان تاکید کرد: امروز بحث کنترل مرزهای 
جمهوری اســلامی ایران را با هوشیاری انجام می دهیم به 
ویژه اینکه اخبار دقیقی مبنی بر تلاش سرویس های عربی 
به خصوص عربستان و غرب و کشورهای غربی برای ایجاد 

ناامنی در مرزهای شرقی در دست داریم.

تزریق خودباختگی
این بار از زبان وزیر ورزش!

امیر شریفی
در حالی که ورزشکاران کاروان ایران در بازی های المپیک 20۱6 ریو با تلاش 
و کوشــش بسیار در صدد کسب پیروزی و مدال و افتخار و سرافرازی برای خود و 
مردم و میهنشــان بودند و هر روز بر مدال های کسب شده می افزودند، وزیر ورزش 
چند روز پس از آغاز مسابقات که ورزشکاران ایرانی با برخی ناکامی ها مواجه شده 
و تا آن روز تنها موفق به کســب 4 مدال شــده بودند در پاسخ به سؤال خبرنگاران 
مبنی بر علت ناکامی هــا، در اظهاراتی تعجب برانگیز گفت: »میانگین مدال های ما 
در ۱۵ دوره المپیک 4 مدال بوده و ما باید این را بپذیریم که جایگاه ورزش ما در 

دنیا همین است«!!
البته در دولت امید، این برای نخستین بار نبود که با چنین اظهارات تحقیرکننده 
و عاجزانه و ناامیدانه، خودباختگی به فضای کشــور تزریق می شد. چنان که به جز 
اظهار عجز مشاور ارشد رئیس جمهور در ادعایی مبنی بر »محدودیت توانایی مردم 
ما در حد پختن آبگوشت بزباش«، قبل و بعد از آن نیز بارها و بارها از سوی مقامات 
مختلف دولتی، به اشــکال مختلف این اظهار ناتوانی القا شــده بود و معلوم نیست 
قرار اســت با ادامه این تزریق خودباختگی، چه جوی در کشور ایجاد شود. شاید از 
همین روست که رتبه علمی ایران در جهان نسبت به سالهای گذشته افت کرده و 
رشد ایران در زمینه فناوری »هوا فضا« با پشت در ماندن ماهواره های ساخته شده، 

تقریباً متوقف گردیده است.
فراموش نمی شود که علیرغم همه کاستی ها و ناسازی های دولت قبل، اما همواره 
نوعی گفتمان عزت مدارانه و شرافت طلبانه در میان مسئولین آن جریان داشت که 
علیرغم شعاری بودن برخی از آنها، اما به هرحال حکایت »ما می توانیم« را به طور 
جدی مورد توجه قرار می داد. شاید به دلیل همین تزریق فرهنگ عزت مندانه »ما 
می توانیم« به علاوه تقســیم عادلانه امکانات ورزشــی به خصوص در نقاط محروم 
کشــور بود که در آن دوره برای نخســتین بار با کسب ۱2 مدال از رتبه هایی مانند 
۵۱ و 29 و 44 و 36 در المپیک های پیشین به مقام هفدهم جهان در المپیک لندن  
رســیدیم و با به دســت آوردن 60 مدال برای اولین بار از رتبه های ششم و دهم و 
هفتم در بازی های آسیایی قبل به مقام چهارم در بازی های آسیایی 20۱0 گوانژو 
چین دست یافتیم. به جز وزنه برداری و کشتی )که همواره  رشته های مدال آور ما 
بوده اند( برای اولین بار در ورزش هایی مانند پرتاب دیسک و دوومیدانی، قایقرانی و 
ووشو و شمشیربازی و تنیس روی میز و تیراندازی و ... مدال گرفتیم و برای اولین 
بار در رشته های گروهی )که همواره ایرانیان را در آنها ناتوان به شمار آورده و تبلیغ 
می کردند که روحیه جمعی ندارند!( مانند والیبال و بسکتبال و هندبال و فوتسال و  
... المپیکی و جهانی شدیم و برای اولین بار زنان ما با حجاب اسلامی توانستند در 
عرصه های مختلف قهرمانی کسب کنند و با همان حجاب کامل مدال کسب کرده 

و بر سکوی قهرمانی قرار گیرند. 
اما شاهدیم که تقریبا اغلب رشته هایی که در همان دوران شاهد شکوفایی اش 
بودیم )مانند والیبال و کشتی فرنگی و بسکتبال و فوتسال و  ...(، در این سال های 
اخیر دچار افت و نزول چشمگیر شده تا جایی که بسیاری سوال دارند، واقعا چه اتفاقی 
افتاده است؟ اینها که همان بازیکنان با همان شرایط هستند چرا دیگر نمی توانند در 

بازی های مختلف بدرخشند و پیروز شوند و افتخار بیافرینند؟
شــاید برای آنکه در آن دوران برای رسیدن به غنی سازی 20 درصد اورانیوم و 
حضور در میان باشگاه معدود کشورهای هسته ای و به فضا فرستادن سفینه ایرانی و 
ساخت زیردریایی و پرتاب موشک های بالستیک و تولید سلول های بنیادی و پیشرفت 
در علم نانو، شــادی کرده و احساس عزت می شــد و حالا برای فرود 20 دقیقه ای 
یک فروند ایرباس پیشرفته فرانسه و خرید هواپیماهای بویینگ آمریکایی و حضور 
کارشناسان انگلیسی و آلمانی و فرانسوی و ... در صنایع و فناوری هایی که تا چندی 
پیش توسط متخصصان ایرانی اداره و توسعه می یافت، به هوا می پرند و ذوق می کنند! 
در آن زمان شاید بسیاری ایرانیان در سراسر جهان از اینکه در مقابل جملات 
تکراری و کلیشه ای غرب مبنی بر حقوق بشر و دمکراسی و هلوکاست و ... این بار 
سوالاتی جدید و البته جسارت آمیز و پاسخ هایی تازه آن هم از جانب ایران به گوش 
می رســید، احساس غرور می کردند و از اینکه برای یک بار هم شده پس از سال ها 
اینک در یک مباحثه بین المللی این حاکمان ســلطه هســتند که آچمز می شوند، 
دلشان خنک می شد. دانشگاه کلمبیا را یادتان هست؟ برنامه لری کینگ را به خاطر 
می آورید که آنقدر این غول رسانه ای غرب در آن تحت فشار قرار گرفت که ناگزیر 

پس از 20 سال، خداحافظی کرد و برنامه اش تعطیل شد. 
و امروز گفته می شــود اگر خارجی ها نباشند، حتی آب هم نمی توانیم بخوریم! 
خارجی ها بیایند تا سینمایمان رونق بگیرد!! خارجی ها بیایند تا صنعتمان پیشرفت 

کند!!!
فراموش نکنیم که استعمارگران برای نفوذ در یک ملت و اشغال یک سرزمین، 
ابتدا حس عزت و خودباوری و توانســتن را در آنها کشــته و این صفات را تنها به 
خود نسبت داده تا آن ملت را شیفته و مفتون و تسلیم خود گردانند و سپس همه 
موجودیت آنها را در اختیار می گیرند. آنچه که در طول دوران قاجار و توسط عوامل 

فراماسونر و غرب زده زمینه چینی شد و در دوران پهلوی به اجرا درآمد.

تهدید دولت همچنان ادامه دارد و این بار عبدالله 
ناصری در گفت وگویی در تشریح به کارگیری عبارت رحم 
اجاره ای برای دولت تدبیر و امید توسط اصلاح طلبان 
گفت: »اگر اصلاح طلبان برای روحانی تلاشی نکنند در 

انتخابات 96 دچار مشکلات جدی خواهد شد.«
عبدالله ناصری عضو شورای مشورتی اصلاح طلبان و بنیاد 
باران در گفت و گوی تفصیلی با خبرگزاری فارس پیرامون مطرح 
شدن مسایلی مانند رحم اجاره ای در مورد دولت یازدهم گفت: 
»بحث رحم اجاره ای برای روحانی یک پیام باطنی داشــت و 
آن اینکه آقای روحانی بداند که سازمان رای وی در سال 92 

اصلاح طلبان بودند.« 
وی در ادامه تاکید کرده که اگر سازمان اجرایی تشکیلاتی 
اصلاح طلبان برای روحانی تلاشی نکنند، روحانی در انتخابات 
96 دچار مشکلات جدی خواهد شد و این همان پیام باطنی 

رحم اجاره ای است.
در ادامه روندی که در ماه های اخیر خود را علت پیروزی 
روحانی در انتخابات یازدهــم می نامد این بار عبدالله ناصری 
گفت: »رد صلاحیت آقای هاشــمی در روند مشارکت به نفع 
اصلاح طلبان و ائتلاف اصلاح طلبان موثر بود؛ و این را نمی توان 
انکار کرد اما این چنین هم که گفته شده نیست، چراکه علت 

اصلی پیروزی آقای روحانی ائتلاف با آقای عارف بود؛ اگر این 
ائتلاف صورت نمی گرفت به نظر من سرنوشــت انتخابات 92 
سرنوشت دیگری می شد.« عضو شورای مشورتی اصلاح طلبان 
در پاســخ به این سؤال که آیا احتمال دارد نظر اصلاح طلبان 
درباره حمایت از روحانی تغییر کند، گفت: »بله. این احتمال 
ضعیــف وجود دارد.« ناصری همچنین در ادامه با بیان اینکه 
بین حزب اعتدال و توسعه و کارگزاران از لحاظ مشی سیاسی 
تفاوت معناداری وجود ندارد، گفت: »هرچند حزب کارگزاران 
عضو جبهه اصلاحات و شورای هماهنگی جبهه اصلاحات است 
اما از لحاظ سیاسی و مشی سیاسی بین این دو حزب تفاوتی 
نمی بینیم.« وی در مورد سکوت هاشمی در مسئله فیش های 
نجومی تاکید کرده که اگر مشاور هاشمی بودم به وی می گفتم 
که درباره فیش های نجومی موضع گیری کند و در ادامه پیرامون 
عملکرد دولت در این مورد گفته است: »من در این زمینه به 
دولت نمره خوبی نمی دهم. دولت خیلی بهتر از این می توانست 
در ارتباط با فیش های حقوقی که پدیده ملموسی و قابل فهم 

برای جامعه و اتفاق بدی نیز بود، عمل کند.«
ناصری درباره ارزیابی خود از عملکرد فراکسیون امید، در 
زمینه فیش های نجومی، گفت: »خیر، فراکسیون امید هم در 
این زمینه کار جدی صورت نداده است و فعلا دنبال سازماندهی 

و شکل دهی اولیه خود است.«
عضو بنیاد باران در پاســخ به پرسشی مبنی بر اینکه آیا 
اصلاح طلبان پیروز انتخابات مجلس دهم بودند، گفت: »از لحاظ 
بعد سیاســی مطرح می کنم. از لحاظ کمی اگر بخواهیم الان 
صحبت کنیم تعداد نامزد اصولگرایان از بین 2۸6 کرســی در 

مجلس دهم بیشتر از اصلاح طلبان است.«
عضو مجمع عالی اصلاح طلبان مانند بسیاری از طیفانش 
از موضع ضعف، در پاســخ به این پرسش که درباره بدعهدی 
و نقض پی در پی برجام جمهوری اسلامی می تواند چه اقدامی 
را صــورت دهــد، گفت: »این را حتما باید دولت و دســتگاه 
دیپلماســی در مورد ما تصمیم بگیرند اما من معتقدم خیلی 

کاری نمی توانیم صورت دهیم!«
به گفته این عضو مجمع شــورای مشورتی اصلاح طلبان، 
روحانی به اندازه دیگران مشورت پذیر نیست و ایشان در حوزه 
معیشتی و اقتصادی نیز اقدامی انجام نداده که حتماً این دلیل 

مقبولیت وی در بین مردم را کاهش داده است.
عبدالله ناصری در مورد شایعات پیرامون حسین فریدون 
)برادر رئیس جمهور( اظهار داشت: »من معتقدم که دولت آقای 
روحانی باید این فضایی که نسبت به آقای فریدون و هر مسئله 

دیگر است، به شفاف سازی بپردازد و مردم را از خود بداند.«

عضو شورای عالی اصلاح طلبان:

رحم اجاره ای، پیام باطنی اصلاح طلبان به روحانی بود

توسعه به این موضوعات و همچنین موضوع بدهی 
دولت، رســیدگی کرد بطور مثال در حال حاضر 
سازمان تأمین اجتماعی از دولت طلب دارد البته 
در این رابطه راهکارهایی وجود دارد که باید مورد 

توجه قرار بگیرد.
 وی  تصریــح کرد: در خصوص بدهی ها باید 
حرف روشــنی زده شود و دولت مکلف شود که 
این موضــوع را حل کند، باید ســتادی در این 

رابطه ایجاد شود.
لاریجانی ادامه داد: سیســتم کنترل سالانه 
برنامه وجود ندارد و من پیشنهاد می کنم در این 

راز كینه تمام نشدنی منافقین 
از شهید لاجوردی

سیدروح الله امین آبادی

آغاز شهریور ماه هر سال 
یادآور شهادت بزرگمردی است 
که با دوستان رحیم و با کفار و 
منافقین شدید بود و شاید به 
همین دلیل است که همچنان 
مورد تیر کین منافقین قدیم 
و جدید قرار می گیرد و اندکی 
از کینه ها نسبت به این شهید 

کاسته نشده است. 
شــهید لاجوردی تا روز و 
لحظه شــهادت اندکی در راه 

پرخیر و برکت اسلام انقلابی و انقلاب اسلامی تزلزل به خود راه نداد، 
به راستی که او یادآور این آیه برای مومنین به راه و صراط انقلاب بود 
دٌ رَسولُ الَلهّ وَالذَّینَ مَعَهُ أشَِدّاءُ عَلیَ الکُفّارِ رُحَماءُ بیَنَهُم  ترَاهُم  که » مُحَمَّ
دًا یبَتَغونَ فَضلًا مِنَ الَلهّ وَرضِواناً سیماهُم في وُجوهِهِم مِن أثَرَِ  عًا سُجَّ رُکَّ
جودِ« »محمّد )ص( فرستاده خداست؛ و کسانی که با او هستند در  السُّ
برابر کفّار سرسخت و شدید، و در میان خود مهربانند؛ پیوسته آنها را 
در حال رکوع و سجود می بینی در حالی که همواره فضل خدا و رضای 

او را می طلبند؛ نشانه آنها در صورتشان از اثر سجده نمایان است«.
در روزهای گذشته تحلیل های فراوانی در باب انتشار فایل صوتی 
منتظری در حمایت از منافقیــن و انتقاد از اعدام برخی جنایتکاران 
عضو این گروهک در رســانه ها منتشر شده است ولی آنچه که بدان 
پرداخته نشده و یا از آن غفلت شده، کینه ای است که منتظری از شهید 
لاجوردی به دل داشت و این کینه از سوی نماینده وی به یک منافق 
زندانی منتقل و وی براساس یک دستور تشکیلاتی نهایت استفاده را 

برای نهایی کردن پروژه نفوذ در بیت منتظری از آن برد.   
ایرج مصداقی یکی از منافقین زندانی در کتاب خاطرات خود شرحی 
از ملاقات خود با نماینده منتظری ارائه می دهد و می نویسد »نماینده 
آیت الله منتظری گفت در اوین عده ای امامشان شده است لاجوردی، 
این »قصاب« و »فاشیست جنایت کار«. اینها دقیقاً تعابیر وی نسبت 
به لاجوردی بود... ارزیابی او از لاجوردی دست من را برای برخوردهای 

بعدی باز کرد.« )خاطرات ایرج مصداقی، جلد دوم، صفحه ۱3۸(.
شــهید لاجوردی چرا مورد کین و نفرت منافقین قدیم و جدید 
بود؟ سوالی که پاســخ به آن در تحلیل تاریخ از اهمیت زایدالوصفی 

برخوردار است؛
۱- شهید لاجوردی هرگز در برخورد با منافقین و ضد انقلاب در 
خود تزلزل راه نداد. موضع شهید در برابر منافقین همان موضع امام)ره( 
پــس از عملیات مرصاد در برابر اعضــای این گروهک بود و اگر نبود 
برخورد قاطع بزرگانی چون لاجوردی، با چنین جنایتکارانی که روی 
داعش را سفید کرده اند، امروز مشخص نبود که برخی روشنفکرنماهای 

بریده از وطن مشغول خدمت در خانه کدامین کدخدا بودند !
2 - برای شهید لاجوردی مقام و منصب هیچ اهمیتی نداشت، شهید 
تنها به پیروزی انقلابی می اندیشید که به بهای بر زمین ریخته شدن 
خون پاک ترین جوانان این وطن به ثمر رسیده بود و هرگز خیانت به 
این خون ها را روا  نمی دانست.شهید با وجود برخورد شدید با منافقین 
هرگز از هدایت زندانیان این گروهک به راهی که ملت برای آن خون 
داده بودند دریغ نمی کرد. محمد علی امانی یکی از نزدیکان شــهید 
لاجوردی در این زمینه می گوید »بعضي از شــخصیت هایي که براي 
سخنراني در جلسات فرهنگی برای زندانیان مي آمدند، باور نمي کردند 
در زندان کارهاي فرهنگي فراواني انجام مي شود که متولي همه آنها 
هم آقاي لاجوردي است. گاهي این افراد چنان دچار تحول مي شدند 

که شعارهایشان حسینیه زندان را به لرزه در مي آورد!«
3- شهید لاجوردی بر خلاف تبلیغات مدعیان اصلاحات که حتی 
از به کاربردن نام شهید برای آن بزرگوار دریغ می کنند تا نهایت کینه 
خود را نســبت به او نشــان دهند به حقوق زندانیان نهایت احترام و 

ارزش را قائل بود. 
کافی اســت به بخشــی از خاطرات سید حسین لاجوردی فرزند 

شهید نگاهی از سر دقت بیندازیم؛
-  بارها در هنگام تحویل ســال نو همراه با ما فرزندانش به سراغ 
نوجوانان محبوس در کانون اصلاح و تربیت می رفت تا با اهدای هدیه 
و پرداخت عیدی به آنها دل و قلب آنان را شــاد نماید و چه زیبا بود 
وقتــی این نوجوانان او را چون نگین انگشــتری در حلقه خود جای 

می دادند و پدر صدایش می زدند.
- شهید لاجوردی در بندهای زندان با زندانیان غذا می خورد و گاه 
در کنار آنها به استراحت می پرداخت. بارها به همراه زندانیان در کنار 
سد لتیان به ورزش های مفرّح می پرداخت و به رغم مخاطرات امنیتی 

به همراه آنان به نماز جمعه می رفت.
- دفتر کارش را از خیابان شــریعتی به داخل زندان انتقال داد تا 
مشــکلات زندانیان را از نزدیک لمس نماید و دستور داد تا میزهای 
اداری مدیرانش از اتاقهای خصوصی به یک ســالن باز منتقل شود و 
میز ســاده خود را نیز در ابتدای درب ورودی سالن قرار داد تا مراقب 

رضایت مندی و پیشرفت کار ارباب رجوع باشد.
-  در سال ۱360 که فقط دو کانال تلویزیونی در سطح کشور فعال 
بود، با همان امکانات اندک، شــبکه تلویزیونی برد کوتاه سیمای اوین 
را راه اندازی و برنامه های متنوع آموزشــی و پرورشی را برای زندانیان 

به روی آنتن برد.
آری ! شــهید لاجــوردی با کفار و منافقین شــدید و با مومنین و 
فریب خورده ها رحیم و مهربان بود، شدت او با دشمنان انقلاب و اسلام 
هرگز نافی برخورد مهربانانه و از سر عطوفت و رأفت اسلامی او با زندانیان 
نبود و بشــکند قلم هایی که این شهید سرافراز تاریخ اسلام را براساس 

نیت های غیرالهی خود بازخوانی و به نسل جدید معرفی می کنند.
4 - نکته پایانی که در این فرصت درباره شهید لاجوردی ضروری 
است بدان پرداخته شود استثناناپذیری آن شهید است. »مظفر الوندی« 
که پیش از این مسئولیت های متعددی در سازمان زندان ها داشته و از 
همکاران شهید لاجوردی نیز بود می گوید »یک زمانی آقای ناطق نوری 
رئیس مجلس بود و یکی از بستگانش در سیستان و بلوچستان سرباز 
بود. از دفتر وی زنگ زدند به دفتر شهید لاجوردی و گفتند که آقای 
ناطق پشــت خط است. آن مکالمه هیچ وقت از یادم نمی رود. شهید 
لاجوردی به آقای ناطق گفت: »شما مگر کارتان نمایندگی نیست؟ به 
کارتان برسید. به سربازها چه کار دارید؟ سربازهایی که پارتی ندارند، 
چه کار کنند. بعد هم گوشــی را گذاشت و تماس را قطع کرد. بعدها 
که آقای ناطق رئیس کنگرۀ شهید لاجوردی شد، خودش این خاطره 
را تعریف کرد. شهید لاجوردی اصلًا از هیچ کس نمی ترسید و با کسی 

رودربایستی نداشت.«
نمونه هــای فراوان دیگری را نیز می تــوان از قاطعیت، عطوفت و 
استثناناپذیری شهید لاجوردی برشمرد که می گذاریم و می گذریم و 
به پیام رهبر معظم انقلاب در توصیف شهید لاجوردی بسنده می کنیم؛ 
» شهادت سید بزرگوار و مجاهد فی سبیل الله مرحوم آقای حاج سید 
اســدالله لاجوردی که از چهره های منور انقلاب و پیشروان جهاد فی 
ســبیل الله بود بار دیگر ارج و قدرِ ســربازان دیرین اسلام و مبارزان 
ســختکوش راه آزادی را در خاطره ها زنده ساخت. منافقان کوردل و 
خیانت پیشــه با این جنایت عمق کینه  خود را نسبت به یاران صادق 
امام امت و خدمتگزاران حقیقی مردم آشکار کردند و چهره  منفور خود 

را تیره تر و منفورتر ساختند.«

وزیر خارجه ایران با اشاره به مناسبات خوب سیاسی 
و اقتصادی ایران با اکثر کشورهای آمریکای لاتین گفت: 
ما در کنار دولت و مردم کوبا ایســتاده ایم و هر دو از 

خصومت های آمریکا رنج برده ایم.
بــه گزارش فارس، محمدجواد ظریــف وزیر امور خارجه 
کشــورمان در اولین ســفرش به آمریــکای لاتین در جمع 
خبرنگاران اعزامی با اشــاره به روابط ایــران با قاره آمریکا و 
کشــورهای آمریکای لاتین گفت: جمهوری اســلامی ایران 
روابط بســیار مســتحکمی با قاره آمریکا داشته و هم اکنون 
این روابط را دارد و این روابط به ویژه با آمریکای لاتین بسیار 
دیرینه اســت و از ابتدای انقلاب اسلامی توجه ویژه ای به این 
قســمت از جهان داشته و حضور گسترده سیاسی و اقتصادی 

در آمریکای لاتین داشتیم.
رئیس دســتگاه دیپلماســی درباره کوبا مقصد اول این 
سفر و سطح مناسبات تهران و هاوانا با بیان اینکه ما در کنار 
دولت و مردم کوبا ایستاده ایم و هر دو از خصومت های ایالات 
متحده آمریکا رنج بردیم، اظهار داشت: کوبایی ها شاید ۵ دهه 

و بیشــتر تحریم های آمریــکا را تحمل 
کردنــد و علی رغم ســفر رئیس جمهور 
آمریکا این تحریم ها کماکان ادامه دارد، 
گرچه مقداری از آن کم شده ولی هنوز 
برقرار است.  وی با بیان اینکه جمهوری 
اسلامی همواره با سیاست های مقابله با 
اســتکبار که شاخصه جمهوری اسلامی 
بود در کنار مردم کوبا بود، عنوان کرد: ما 
با توجه به اینکه بیش از ســه دهه تحت 
تحریم آمریکا قرار داشــتیم،  فشارها را 

کاملا درک می کنیم.  ظریف به همکاری های ایران و کوبا در 
زمینه های مختلف اشاره کرد و افزود: همکاری های خوبی در 
زمینه بیوتکنولوژی و سایر زمینه ها با کوبا داشتیم که کماکان 
مایلیم ادامه دهیم.  وی با بیان اینکه بخش خصوصی و دولتی 
ایران برای همکاری های علمی و فنی و سایر همکاری ها با کوبا 
تمایل دارد، به روابط سیاسی خوب تهران و هاوانا نیز اشاره کرد. 
وزیر خارجه با اشــاره به هفدهمین نشســت سران عدم 

تعهد که قرار است نیمه دوم شهریور ماه 
در جزیره مارگاریتای ونزوئلا برگزار شود، 
گفت: در آستانه نشست سران عدم تعهد 
در ونزوئلا هســتیم و جمهوری اسلامی 
ایران به عنوان رئیس کنونی جنبش و کوبا 
به عنوان دو عضو فعال و موثر عدم تعهد 
هماهنگی خوبی دارند تا اطمینان حاصل 
کنیم اجلاس بسیار موفقی خواهد بود. 

وی با یادآوری این نکته که طی یک 
سال گذشته این سومین باری است که 
برای ســفر به آمریکای لاتین طراحــی و برنامه ریزی کردیم، 
خاطرنشان کرد: ولی به دلیل تحولات در منطقه ما و آمریکای 
لاتین ناگزیر به تعویق این سفر شدیم و خوشحالم با مقداری 
تاخیر از 6 کشور این منطقه و به همراه  یک هیئت بزرگ از 
بخش خصوصی و مســئولان اقتصادی دولتی از این کشورها 

بازدید می کنم. 
رئیس دســتگاه دیپلماسی با ذکر این نکته که حدود 60 

نفر از مســئولان و مدیران عالی بخش خصوصی و بیش از20 
نفر از مدیران بخش های اقتصادی دولتی در این ســفر حضور 
دارند، این حضور را نشــانگر اهمیتی دانست که نه تنها بخش 
دولتی جمهوری اســلامی برای روابط با آمریکای لاتین قائل 
اســت بلکه بخش خصوصی نیز برای گســترش روابط با این 

منطقه اهمیت قائل می باشد.
ظریف حضور ایران در آمریکای لاتین را هم گســترده و 
هــم قدیمی خواند و به پروژه های مختلفی که در این منطقه 

توسط بخش خصوصی و دولتی ایران اجرا شده اشاره کرد. 
وزیر خارجه کشورمان به روابط سیاسی ایران با کشورهای 
این منطقه نیز اشــاره کرد و افزود: روابط سیاســی خوبی با 
اکثریت قریب به اتفاق این کشورها داریم و شاید سفارتخانه های 
جمهوری اسلامی ایران در این منطقه قابل مقایسه با کشورهای 
دیگر آسیایی نباشد و حضور بسیار خوب و روابط بسیار خوبی 
با این منطقه داریم.  محمدجواد ظریف و هیئت همراهش بعد 
از کوبا به نیکاراگوئه، اکوادور، شیلی، بولیوی و ونزوئلا سفرکرده 

و پیرامون گسترش مناسبات اقتصادی رایزنی خواهند کرد.

ظریف:

ما و کوبا از خصومت های آمریکا رنج بردیم

خــود را افزایش دهند، آنگاه ســامانه اس-300 و 
استقرار آن در ایران به رقابت تسلیحاتی در منطقه 

کمک خواهد کرد.
این اندیشــکده در بخش دیگر گزارش خود با 
اشــاره به اجزای تشــکیل دهنده سامانه اس-300 
نوشت: روسیه به طور مستمر اجزای این سامانه را 
ارتقا می دهد و البته ارتقای سامانه و ترکیب نسخه 
قدیمی با جدید برای ایران نیز حیاتی اســت و اگر 
روسیه امکانات بیشتری را در این زمینه برای ایران 

کار یا کنسرت، درد مردم کدام است

یک درصد كنسرت ها
مهم تر از 60 درصد تولید؟!

از بیــکاری جوانان تا رکــود و تعطیلی کارخانه ها ولی رئیس 
جمهور در سخنان خود بدون اشاره به این مشکلات به تعطیلی 

کنسرت ها پرداخته و از آن انتقاد می کند.
انتقاد از تعطیلی کنسرت ها تداعی کننده این شائبه است 
که گویی همه کنسرت ها تعطیل و از برگزاری آنان جلوگیری 

می شود ولی آمار نشان دهنده واقعیات دیگری است. 
وزیر کشور ۱۸ مرداد ماه سال جاری در جمع خبرنگاران 

گفت: کمتر از یک درصد کنسرت ها در کشور لغو می شود. 
آیا لغو تنها یک درصد کنســرت ها در کشور موجد چنان 
مشــکلی است که رئیس جمهور را به تکاپو انداخته و موضوع 
اصلــی ســخنرانی وی آن هم در جمع پزشــکان را به خود 

اختصاص داده است ؟! 
از سوی دیگر نگاهی به وضعیت اقتصادی کشور از رکود 
گرفته تا بیکاری جوانان و تعطیلی کارخانه ها نشان از آن دارد 
که تعطیلی یک درصد کنسرت ها و تمرکز بر آن به عنوان یک 
مشکل بزرگ تنها برای استفاده های تبلیغاتی و دور کردن اذهان 

مردم از مشکلات حقیقی و بزرگ صورت می گیرد. 
کافی است به این نکته توجه کنیم که » طبق آمار موجود 
60 درصد از واحدهای تولیدی کشور به صورت تعطیل و نیمه 
تعطیل درآمده اند « و حال با وجود چنین آماری شایسته است 
که دولت بدون توجه به مشــکلات حقیقی مردم از لغو چند 

کنسرت سخن گفته و به دلسوزان حمله کند؟!
ربیعــی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفته بود دقیقه 
بــه دقیقه بر تعداد بیکاران افــزوده و هر ۵ دقیقه یک نفر به 

متقاضیان کار اضافه می شود.
به نظر می رســد برخی نزدیکان و مشاوران مقامات برای 
انحراف افکارعمومی، از مسائل اصلی کشور پررنگ کردن برخی 
موضوعات غیرمهم مانند لغو کنسرت ها و مسائلی از این دست 

را در دستور کار تبلیغاتی قرار داده اند.

بقیه از صفحه 2
از بیکاری تا رکود و تعطیلی کارخانه ها 

 آیا دولت به فکر مشکلات است؟!
چنان چه ذکر شــد کشور با مشکلات زیادی روبرو است، 

ریانووستی:
روسیه استفاده از پایگاه همدان در ایران را 

موقتا به حالت تعلیق درآورد
خبرگزاری روسی گزارش داد که مسکو فعلا استفاده از پایگاه 

هوایی همدان را به حالت تعلیق درآورده است.
شبکه العربیه  به نقل از خبرگزاری ریانووستی روسیه گزارش داد که 
مسکو فعلا استفاده از پایگاه هوایی همدان را به حالت تعلیق درآورده است. 

خبرگزاری ریانووستی به منبع خبر خود اشاره ای نکرده است.
به گزارش فارس، روز دوشنبه بهرام قاسمی سخنگوی وزارت خارجه 
ایران گفت: حضور روسیه در ایران موقت و با هماهنگی بود و آنها نه در 

ایران پایگاه دارند و نه مستقر شده اند.


